
SLAVEN DOBROVIĆ:  

- Hvala lijepo. Srdačno sve pozdravljam.  

Moje pitanje ide gradonačelniku. Zanima me da nam objasni motive, dakle motivaciju 

za izmjenu članka 44. GUP-a u kojem se sada po onome što vidimo, dakle to je u tijeku, potpuno 

deregulira izgradnja baznih stanica. To znači jedan apsolutno liberalni pristup tome da operateri 

mogu podizati svoje antenske sustave za jačanje naravno kapaciteta za svoju tržišnu djelatnost.  

Ja ću podsjetiti da je taj članak GUP-a izmijenjen 2014.,  prije deset godina, na pritisak 

mnogih koji su bili zabrinuti zbog podivljale izgradnje tih sustava i sve većih parametara i 

snažnijih, dakle fizikalnih parametara vezanih uz elektromagnetsko zračenje. Znamo dobro da 

to nije neopasno, pogotovo u gustoj gradskoj sredini. Naravno operateri su tužili Grad i izgubili 

na Visokom upravnom sudu i sada na poklon dobivaju nešto što je ja moram priznat da sam 

sam osobno iznenađen, od jedne grupacije, dakle političke, na vlasti, vas, da to deregulirate. 

Dakle koja je motivacija gradonačelniče za tu izmjenu?  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo. Evo Gradonačelnik čeka da bude spreman dati odgovor. Spreman je. 

Izvolite Gradonačelniče.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Znači kao što znate trenutno su, završila je druga rasprava, javna rasprava o izmjenama 

Generalnog urbanističkog plana. U prvoj javnoj raspravi izmjena GUP-a budući da je ostala 

odredba koja nije u skladu s važećim zakonom HAKOM, državna agencija i Ministarstvo 

prometa, državna institucija,  su dali negativno mišljenje na GUP. Mi moramo imati pozitivna 

mišljenja od svih nadležnih tijela inače, moramo dobiti na kraju pozitivno mišljenje od 

ministarstva, resornog Ministarstva prostornog uređenja i graditeljstva i onda će nam ga oni 

uskratiti i neće nam proći izmjene GUP-a, nećemo ih moći niti usvojiti u Gradskoj skupštini.  

Ponavljam, znači dali su nam negativno mišljenje jer važeća odredba u GUP-u 

dosadašnja nije u skladu sa zakonom. Takve odredbe nema niti u GUP-u Rijeke, niti u GUP-u 

Splita, niti u GUP Osijeka. A gledali smo i druge gradove, od Beča do Ljubljane i nemaju ni 

oni. Tako da evo to je razlog.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

Zahtjev za dodatnim objašnjenjem, gospodin Slaven Dobrović. Izvolite.  

 

SLAVEN DOBROVIĆ:  

- Gradonačelniče, to je manipulacija. HAKOM je dao pozitivno mišljenje na tu izmjenu 

2014. Dakle operateri se bune i oni su poduzeli, to je vrlo snažna skupina koja ima svoje alate 

i oni su sada dobili šta su dobili kroz agencije koje spominjete međutim vaša je brana zadnja. 

Dakle vi možete regulirati stvari kroz GUP i tražiti da ti isti operateri… Slušajte me!  

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ iz klupe:  

- Slušam vas.  

 

SLAVEN DOBROVIĆ:  

- Da ti isti operateri čine ono što čine u svojim gradovima. Dakle Beč, Bruxelles, Pariz 

imaju ograničenja koja već stoje u GUP-u Grada Zagreba. Je li time ugrožena digitalizacija? 

Ne. Neka grade digitalnu mrežu, optički kablovi u škole. Optički kablovi a ne jaki Wi-Fi i ne 

znam šta. Dakle to se ne radi. Dakle poznato je. Sve se jasnije  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  



utvrđuju veze između abnormalnih zdravstvenih stanja djece i pojačanog zračenja. 

Budite ozbiljni. Morate objasnit motivaciju.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

 

SLAVEN DOBROVIĆ:  

- Ovo je loša motivacija.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo. Evo Gradonačelnik će odgovoriti, dati dodatno pojašnjenje. Izvolite 

Gradonačelniče.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Zastupniče Dobrović opet niste, jednostavno ne govorite činjenice. Znači ja sam vam 

rekao da u GUP-u Beča pa tako ni Bruxellesa nema definirane jakosti elektromagnetskog 

zračenja. Nema je  

……(Nerazumljiva upadica zastupnika Dobrovića iz klupe)…..  

Pa ima i u zakonu  

……(Nerazumljiva upadica zastupnika Dobrovića iz klupe)…..  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Nemojte dobacivat, molim vas!   

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Mislim oprostite šta je ovo? Šta je ovo? Jel' ja vama upadam?   

 

……(Nerazumljiva upadica zastupnika Dobrovića iz klupe)…..  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Nemojte dobacivati.   

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Mislim ne možete, nemojte me zezati.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Moram vam dati opomenu. Nemojte molim vas dobacivati, zakon možemo svi 

provjeriti. A sada, sada  

……(Nerazumljiva upadica zastupnika Dobrovića iz klupe)…..  

On govori i odgovara za ovo što govori.  

……(Nerazumljiva upadica zastupnika Dobrovića iz klupe)…..  

Gospodine Dobrović molim vas!  

……(Nerazumljiva upadica zastupnika Dobrovića iz klupe)…..  

Znam, ali, ali, gradonačelnik govori ono što misli i za to odgovara. Ako on laže ili govori 

neistinu za to će odgovarati pred građanima. Jel' tako?  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Znači ponovit ću još jednom.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  



- Pustimo ga da kaže što misli. Izvolite.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Jakost elektromagnetskog zračenja je definirana u zakonu. U GUP-u Grada Zagreba 

jedino postoji ta uopće ikakva regulacija oko toga. Ne postoji ni u jednom drugom GUP-u, ni 

Osijeka, ni Rijeke ni Splita. Ne postoji niti u Beču ne postoji niti u Bruxellesu. Zakon definira 

i HAKOM nam je dao negativno mišljenje u ovim izmjenama GUP-a. To su jedine činjenice a 

sve drugo ono raspravite sami sa sobom.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Eto, čuli smo dakle odgovor Gradonačelnika na vaše pitanje i dodatno pojašnjenje što 

ste tražili. Ako ove stvari nisu kao što je on kazao imate naravno mogućnost to problematizirati 

javno i dalje, ali nemojte mi raditi nered u vijećnici, molim vas sve skupa.  

Sljedeća je kolegica Ana Profeta. Izvolite.  

 

 
 


